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Besvarelse af FOU spørgsmål 213 stillet efter ønske fra folketingsmedlem Frank Aaen, 
Enhedslisten

Spørgsmål nr. 213:

Vil ministeren i forlængelse af svar på FOU alm. del - spm. 184 oplyse, hvad der er de største 
problemer i forhold til at "forøge præcision og gennemskuelighed af opgørelserne på området"?

Svar:

Til brug for besvarelsen har Forsvarsministeriet indhentet en udtalelse fra Forsvarskommandoen. 
I den forbindelse har Forsvarskommandoen oplyst følgende:

”Den løbende udvikling af forsvarets anvendelse af DeMars samt store organisatoriske 
ændringer i forsvaret i forsvarsforliget for 2005-2009 har betydet, at registreringskvaliteten i de 
senere år har været svingende. Der er dog siden 2007 sket en forbedring af kvaliteten.

Hertil kommer, at de enkelte missioner og styrkebidrags særlige karakteristika gør, at der for 
hver ny mission opstår nye udfordringer i forhold til at registrere alle udgifter og omkostninger. 
Det kan i forbindelse med en mission vise sig, at omkostninger, som der i starten ikke var 
særskilt registreringsmæssig fokus på, viser sig at blive væsentlige. 

Endvidere udvikler forsvarets internationale opgavevaretagelse sig løbende. Eksempelvis er der i 
2008 indført en forsøgsordning med akklimatisering og reintegration af hjemvendte soldater. Og 
på transportsiden er der etableret en strategisk lufttransportkapacitet, LUFTARK. For hvert nyt 
initiativ er der behov for særskilte overvejelser om, hvilke omkostninger der vedrører national 
struktur, og hvilke der skal registreres som internationale omkostninger.”

Forsvarsudvalget 2009-10
FOU alm. del Svar på Spørgsmål 213
Offentligt


